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      PROTOKÓŁ Nr 22/2020 

 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów, Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia 

i Pomocy Społecznej oraz Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

które odbyło się w dniu 25 lutego 2020 r. o godz. 13:00 

 

Udział w posiedzeniu wzięli: 

1 Jerzy Machowiak 

2 Dominika Dudzisz 

3 Anna Urbańska   

4 Mikołaj Kostaniak 

5 Lucyna Marciniak 

6 Anna Wasilewska 

7 Marcin Tajchert 

8 Edyta Borowczak 

9 Dawid Nowaczyk 

10 Krzysztof Kołacki 

11 Longina Raburska 

12 Jerzy Kołodziej 

13 Dariusz Matuszewski 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Sekretarz Gminy – Patryk Tomczak  

2. Skarbnik Gminy – Łukasz Ślaga  

Nieobecni Radni: Maria Jolanta Kin, Tomasz Gorwa. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Machowiak odczytał porządek obrad: 

1. Otwarcie.  

2.   Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.  

3.   Sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego w Święciechowie oraz 

realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2019. 

4.   Zaopiniowanie materiałów - projektów uchwał na XVIII Sesję Rady Gminy:  

1)   w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Święciechowa na lata 

2020 – 2030, 

2)   w sprawie zmian budżetu Gminy na rok 2020, 
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3)   w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w Klubie 

Senior +, 

4)   w sprawie wystąpienia do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji z wnioskiem 

w przedmiocie zniesienia urzędowej nazwy miejscowości Henrykowo (osada), 

5)   w sprawie użyczenia na okres powyżej 3 lat w trybie bezprzetargowym działki 

położonej w Lasocicach, 

6)   w sprawie użyczenia na okres powyżej 3 lat w trybie bezprzetargowym części działki 

położonej w Trzebinach, 

7)   w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania ich 

bezdomności na terenie Gminy Święciechowa na rok 2020, 

8)   w sprawie przejęcia od Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad  w Warszawie 

zadania publicznego w zakresie zarządzania  przystankami komunikacyjnymi  

zlokalizowanymi na terenie gminy Święciechowa w ciągu dróg krajowych,  

9) w sprawie przejęcia od Powiatu Leszczyńskiego zadania publicznego w zakresie 

zarządzania przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi na terenie gminy 

Święciechowa w ciągu dróg powiatowych, 

10) w sprawie wskazania wstępnych miejsc lokalizacji przystanków komunikacyjnych 

zlokalizowanych przy drodze powiatowej nr 4760P w miejscowości Święciechowa, 

11) w sprawie udzielenia w 2020 roku dotacji z budżetu gminy na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków dla 

Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Marcina Biskupa w Długiem Starem, 

12) w sprawie nadania nazwy drogom wewnętrznym w obrębie Lasocice. 

5.   Wolne głosy i wnioski. 

6.   Odpowiedzi na wolne głosy i wnioski. 

7. Zakończenie.                             

 

 

Radni przegłosowali porządek obrad jednomyślnie. 

 

Ad.2. Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, iż wszyscy radni mieli możliwość 

zapoznania się z treścią protokołu. Zapytał obecnych, czy mają jakieś uwagi do treści.  

Ponieważ nikt nie wniósł uwag do protokołu, radny Machowiak wniósł o przyjęcie protokołu 

bez czytania. 

Radni jednomyślnie przyjęli protokół. 
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Ad. 3 Sprawozdanie z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego w Święciechowie 

oraz realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2019. 

 

Sprawozdanie przedstawiła Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Joanna 

Primel.  

Zespół Interdyscyplinarny w Święciechowie działa na mocy ustawy z dnia 29 lipca 2005 roku                    

o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie (Dz.U. z 2020 r. poz. 218) oraz uchwały nr 

IV/22/2015 Rady Gminy Święciechowa z dnia 5 lutego 2015 roku w sprawie trybu i sposobu 

powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Święciechowie i 

szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

Zespół Interdyscyplinarny w Święciechowie rozpoczął swoją działalność od stycznia 2011 

roku.  Funkcję przewodniczącej pełni obecnie Pani Joanna Primel.  

W 2019 roku obowiązywał następujący skład Zespołu Interdyscyplinarnego: 

      1.   Maria Marczyńska - dyrektor Przedszkola Samorządowego w Święciechowie 

            2.   Joanna Primel – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Święciechowie 

            3.   Roman Musielak – lekarz-Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Święciechowie 

            4.   Maria Domańska – pracownik socjalny GOPS w Święciechowie 

            5.   Joanna Skorupińska -pracownik socjalny GOPS w Święciechowie 

            6.   Anna Sztyler- pracownik socjalny GOPS w Święciechowie 

            7.   Grzegorz Walkowiak -  kurator  Sądu Rejonowego w Lesznie 

       8.   Jarosław Wawrzyniak – kierownik Rewiru Dzielnicowych w Święciechowie 

       9.   Anna Spruta – Szymlet – psycholog Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 

Lesznie 

      10.  Wiesława Anglart – przedstawiciel TKOPD Ośrodek Interwencji Kryzysowej w 

Lesznie 

      11.  Marzena Kostrakiewicz – pedagog szkolny Szkoły Podstawowej w Święciechowie 

      12.  Hanna Hubert – nauczyciel w Szkole Podstawowej w Długiem Starem 

      13.  Iwona Jąder- dyrektor  Szkoły Podstawowej w Lasocicach 

      14.  Magdalena Jaraczewska -Wieczorek- sekretarz Gminnej Komisji Rozwiązywania              

             Problemów Alkoholowych w Święciechowie. 

 

 

Uchwałą Rady Gminy Święciechowa XXXVII/289/2017 z dnia 21 grudnia 2017 r. został 

przyjęty Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w 

Rodzinie na lata 2018 – 2019. 
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Uchwałą Rady Gminy Święciechowa XIV/113/2019 z dnia 21 listopada 2019 r. został przyjęty 

Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie 

na lata 2020 – 2021. 

 

Działalność Zespołu w okresie objętym sprawozdaniem zostanie przedstawiona w 

następujących obszarach: 

 Posiedzenia zespołu. 

 Realizacja procedury „Niebieskie Karty” na terenie Gminy Święciechowa w 2019 

roku. 

 Działalność szkoleniowa na rzecz podnoszenia kwalifikacji członków Zespołu. 

 Działalność na rzecz pomocy osobom dotkniętym przemocą w rodzinie. 

 

Celem funkcjonowania Zespołu Interdyscyplinarnego oraz Grup Roboczych jest zwiększenie 

skuteczności przeciwdziałania przemocy w rodzinie, ochrony ofiar przemocy w rodzinie oraz 

inicjowanie i wspieranie działań profilaktyczno  - edukacyjnych.  

Zespół Interdyscyplinarny stanowi element gminnego systemu przeciwdziałania przemocy              

w rodzinie, jest to zadanie własne gmin. Zadania zespołu określone są w ustawie i należą do 

nich: 

 realizacja działań określonych w gminnym programie przeciwdziałania przemocy                 

w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie, 

 integrowanie i koordynowanie działań podmiotów wchodzących w skład zespołu,                       

w szczególności: 

I. diagnozowanie problemu przemocy w rodzinie,  

II. podejmowanie działań w środowisku zagrożonym przemocą w rodzinie                    

mających na celu przeciwdziałanie temu zjawisku, 

III. inicjowanie interwencji w środowisku dotkniętym przemocą w rodzinie, 

IV. rozpowszechnianie informacji o instytucjach, osobach i możliwościach udzielenia 

pomocy w środowisku lokalnym, 

V. inicjowanie działań w stosunku do osób stosujących przemoc w rodzinie. 

 

 POSIEDZENIA ZESPOŁU. 

W 2019 roku odbyły się 4 posiedzenia Zespołu Interdyscyplinarnego, w następujących 

terminach:  

29.03.2019r., 10.06.2019r., 27.09.2019r., 18.12.2019r. 
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Spotkanie w dniu 29 marca  Posiedzenie Zespołu otworzyła Kierownik GOPS w 

Święciechowie. Członkowie Zespołu zapoznali się ze sprawozdaniem z działalności Zespołu 

Interdyscyplinarnego oraz realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie oraz Ochrony ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2018 oraz przedstawione zostały 

informacje o stanie realizacji Niebieskich Kart w 2019r.  

 

Na posiedzeniu w dniu 10 czerwca Posiedzenie Zespołu otworzyła Kierownik GOPS                                  

w Święciechowie. Przewodnicząca ZI poinformowała o  stanie realizacji Niebieskich Kart w 

2019r., podjętych działaniach w ramach grup roboczych. Każdy z członków Zespołu 

reprezentujący GOPS szczegółowo opisał poszczególne Niebieskie Karty prowadzone w 

2019r. Pozostali członkowie ZI poinformowali o działaniach podejmowanych na rzecz danej 

rodziny przez instytucje, które reprezentują. 

 

Posiedzeniu w dniu 27 września otworzyła Kierownik GOPS w Święciechowie. 

Przeprowadzono szkolenie na temat „Problematyka przemocy w ujęciu interdyscyplinarnym- 

działalność Zespołu Interdyscyplinarnego i Grup Roboczych w zakresie przeciwdziałania 

zjawisku”. Omówione zostały takie tematy jak: Problem przemocy w oparciu o ustawę o 

przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie- dylematy etyczne i prawne. Warsztat pracy Zespołu 

Interdyscyplinarnego. Przemoc, agresja, konflikt. Profil ofiary oraz sprawcy przemocy w 

odniesieniu do osoby małoletniej oraz dorosłej. 

 

Na posiedzeniu w dniu 18 grudnia Przewodnicząca ZI poinformowała o  stanie realizacji 

Niebieskich Kart w 2019r., podjętych działaniach w ramach grup roboczych. Każdy z 

członków Zespołu reprezentujący GOPS szczegółowo opisał poszczególne Niebieskie Karty 

prowadzone w 2019r. Członkowie ZI poinformowali o działaniach podejmowanych na rzecz 

danej rodziny przez instytucje, które reprezentują. Podjęto decyzje w zakresie dalszych 

planów z rodziną oraz o zamknięciu procedur NK. Przewodnicząca ZI przedstawiła również 

Gminny Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w 

Rodzinie na lata 2020-2021. 

 

 REALIZACJA PROCEDURY „NIEBIESKIE KARTY” NA TERENIE GMINY 

ŚWIĘCIECHOWA W 2019 ROKU. 

 

W okresie od 1 stycznia 2019 do 31 grudnia 2019 roku do przewodniczącej zespołu wpłynęło  

7 formularzy „Niebieska Karta – A”, założonych dla 7 rodzin. 

 

Liczba NK - A założonych w 2019r. przez Policję – 6 
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Liczba NK - A założonych w 2019r. przez GOPS w Święciechowie –0 

Liczba NK - A założonych w 2019r. przekazanych przez inny OPS-1 

Liczba osób w rodzinie prowadzonych NK w 2019roku – 27 

Liczba dzieci w rodzinie prowadzonych NK w 2019 roku – 10 

 

 

 

 DZIAŁALNOŚĆ SZKOLENIOWA NA RZECZ PODNOSZENIA KWALIFIKACJI 

CZŁONKÓW ZESPOŁU. 

 

W 2019r. Członkowie Zespołu Interdyscyplinarnego brali udział w szkoleniu na temat 

„Problematyka przemocy w ujęciu interdyscyplinarnym- działalność Zespołu 

Interdyscyplinarnego i Grup Roboczych w zakresie przeciwdziałania zjawisku”. Omówione 

zostały takie tematy jak: Problem przemocy w oparciu o ustawę o przeciwdziałaniu przemocy 

w rodzinie - dylematy etyczne i prawne. Warsztat pracy Zespołu Interdyscyplinarnego. 

Przemoc, agresja, konflikt. Profil ofiary oraz sprawcy przemocy w odniesieniu do osoby 

małoletniej oraz dorosłej. 

 

 DZIAŁALNOŚĆ NA RZECZ POMOCY OSOBOM DOTKNIĘTYM PRZEMOCĄ                         

W RODZINIE.  

 

Działania podejmowane przez Grupy Robocze w stosunku do ofiar przemocy w 2019 roku: 

 pomoc finansowa – 0  

 bezpłatne posiłki w szkołach – 0 

 skierowanie do psychologa – 5 

 skierowanie do prawnika – 3 

 skierowanie do pedagoga - 2 

 systematyczne wizyty dzielnicowego - 82 

  systematyczne wizyty pracownika socjalnego - 43 

 objęcie pomocą psychologiczno – pedagogiczną w szkołach – 2 

 skierowanie do udziału w cyklu spotkań dla kobiet doświadczających przemocy domowej-

3 

 

Działania podejmowane przez Grupy Robocze w stosunku do sprawców przemocy w 2019 

roku: 

 skierowanie do GKRPA – 3 



 7 

 zmotywowanie do podjęcia terapii lub leczenia odwykowego –  3 

 skierowanie do psychologa – 2 

 skierowanie do prawnika – 0 

  skierowanie sprawy na Policję (NK założone w trakcie zawiadomienia o przestępstwie) - 

0 

  systematyczne wizyty dzielnicowego - 82 

  systematyczne wizyty pracownika socjalnego - 43 

  wniosek do Sądu o wgląd w sytuację rodziny - 4 

 

Radny Dariusz Matuszewski zapytał na jak długo zakładana jest Niebieska Karta. 

Joanna Primel wyjaśniła, iż zależy to od konkretnego przypadku, może być założona na kilka 

tygodni jak również na kilka lat. 

Radny Mikołaj Kostaniak zapytał jaki jest stosunek ilości NK do ubiegłych lat. 

Joanna Primel wyjaśniła, iż tendencja jest spadkowa. 

Radny Jerzy Machowiak zapytał czy jest to związane ze spożywaniem alkoholu. 

W odpowiedzi pani kierownik poinformowała, iż zazwyczaj są one połączone z 

nadużywaniem alkoholu. 

Radny Dawid Nowaczyk zapytał czy można zwiększyć częstotliwość kontroli osób objętych 

NK. 

Joanna Primel wyjaśniła, iż kontrola odbywa się dwa razy w miesiącu i na chwilę obecną nie 

ma potrzeby zwiększenia tej ilości. 

Radna Dominika Dudzisz zapytała czy te kontrole odbywają się również w weekendy. 

Joanna Primel wyjaśniła, że w weekendy kontroluje policja. 

Radny Mikołaj Kostaniak zapytał czy porady psychologa są finansowane przez Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej. 

Wyjaśniono, iż takie porady nie są finansowane z budżetu GOPS-u w Święciechowie. 

 

Ad. 4 Zaopiniowanie materiałów – projektów uchwał na XVIII Sesję Rady Gminy: 

 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Święciechowa na lata 

2020 – 2030, 

 

Projekt uchwały omówił Skarbnik Gminy Łukasz Ślaga.  

W swej wypowiedzi poinformował, iż w niniejszej uchwale dokonuje się następujących zmian 

Uchwały Nr XV/123/2019 Rady Gminy Święciechowa z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Święciechowa na lata 2020 – 2030: 
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1. zmiany w załączniku Nr 1 pn.: "Wieloletnia Prognoza Finansowa": w 2020 roku  

– w związku ze zmianą budżetu zmienia się wielkość dochodów i ich części składowych, 

wydatków i ich elementów; 

2. w załączniku Nr 2 w przedsięwzięciach w związku ze zmianami w budżecie zmianie 

ulegają limity finansowe związane z uchwałą nr XVIII/144/2020  z dn. 27.02.2020 r. 

 

Ponadto w objaśnieniach przyjętych wartości w WPF dostosowano opis do zmian 

dokonanych w załącznikach Nr 1 i Nr 2 do niniejszej uchwały.  

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

2)   w sprawie zmian budżetu Gminy na rok 2020, 

 

Projekt uchwały omówił Skarbnik Gminy Łukasz Ślaga. 

W swej wypowiedzi poinformował, że zmiany budżetu gminy na rok 2020 dotyczą 

zwiększenia wydatków budżetu o kwotę 251.744,00 zł oraz zmian po stronie wydatków na 

kwotę: 671.238,00 zł, zwiększenia deficytu budżetowego o kwotę: 251.744,00 zł, 

zwiększenia przychodów budżetu o kwotę 251.744,00 zł.  

 

Równowaga budżetu przed zmianami: 

 Dochody     38.561.689,71 zł  Wydatki 47.929.652,71 zł 

 Przychody 10.057.963,00 zł  Rozchody      690.000,00 zł 

          ---------------------------------------------------------------------------------------------- 

   48.619.652,71 zł    48.619.652,71 zł 

     

Dochody – Wydatki = Deficyt w kwocie 9.367.963,00 zł    

  

Równowaga budżetu po zmianach: 

 Dochody     38.561.689,71 zł  Wydatki 48.181.396,71 zł 

 Przychody 10.309.707,00 zł  Rozchody      690.000,00 zł 

          ---------------------------------------------------------------------------------------------- 

   48.871.396,71 zł    48.871.396,71 zł 

     

Dochody – Wydatki = Deficyt w kwocie 9.619.707,00 zł    

 

Deficyt budżetu będzie sfinansowany wolnymi środkami z lat ubiegłych oraz emisją obligacji 

komunalnych i innych przychodów. 
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Niniejszą uchwałą dokonuje się następujących zmian:  

 

VI. Załącznik Nr 1 do uchwały – zmiany po stronie wydatków budżetu polegające na 

zwiększeniu wydatków o kwotę: 251.744,00 zł oraz przeniesieniu po stronie wydatków na 

kwotę: 671.238,00 zł, na które składają się następujące zmiany: 

 przenosi się środki na wydatki pomiędzy paragrafami klasyfikacji budżetowej w dz. 

600 – Transport i łączność, rozdz. 60016 i tak zmniejsza się wydatki majątkowe o 

kwotę: 652.768,00 zł tj. zmniejsza się środki na zadaniu majątkowym ujętym w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Święciechowa na lata 2020 – 2030 pn. 

„Realizacja Planu Gospodarki Niskoemisyjnej – Budowa dróg gminnych i 

chodników – poprawa bezpieczeństwa komunikacyjnego” na podzadaniu: „Remont 

chodnika wzdłuż Sali wiejskiej w Przybyszewie (Fundusz sołecki)”o kwotę: 

15.000,00 zł, zadanie zostaje przeniesione do realizacji do wydatków bieżących 

realizowanych w par. 4270 (zwiększenie o kwotę: 15.000,00 zł) oraz zmniejsza się 

środki o kwotę: 637.768,00 zł na zadaniu ujętym w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Święciechowa na lata 2020 – 2030 pn.: „Budowa ulicy 

Produkcyjnej w Święciechowie” zmiana dotyczy dostosowania poziomu 

dofinansowania z Funduszu Dróg Samorządowych do wartości wynikającej z 

zawartej z wykonawcą robót umowy na realizację zadania, środki w kwocie: 

637.768,00 zł przeznacza się na wydatki majątkowe w par. 6690 tj. na zwrot 

niewykorzystanych dotacji z tytułu otrzymanego dofinansowania z FDS-u; 

 zwiększa się wydatki w dz. 750 – Administracja publiczna, rozdz. 75023 o kwotę: 

250.000,00 zł zmiana dotyczy włączenie wolnych środków wynikających z 

rozliczenia roku 2019 i przeznaczenia ich na zakup samochodu na potrzeby 

Urzędu Gminy w Święciechowie; 

 przenosi się środki pomiędzy paragrafami klasyfikacji budżetowej z dz. 801 – 

Oświata i wychowanie, rozdz. 80148 do dz. 855 – Rodzina, rozdz. 85506 na 

kwotę: 8.470,00 zł zmiana porządkująca plan finansowy dotyczy zabezpieczenia 

środków na funkcjonowanie Klubu Dziecięcego, w tym na badania lekarskie, 

szkolenie pracowników, usługi IOD, monitoring szkodników, środki czystości oraz 

zwiększa się wydatki majątkowe w dz. 855 rozdz. 85506 o kwotę: 1.744,00 zł z 

przeznaczeniem na zwrot niewykorzystanej dotacji otrzymanej na realizację 

zadania realizowanego w 2019 r. pn. „Rozbudowa z przebudową i 

termomodernizacją budynku starego przedszkola na potrzeby Klubu Dziecięcego’, 

zwrot związany jest ze złożeniem zgodnie z zawartą umową o dofinansowanie 

ostatecznego rozliczenia otrzymanej w 2019 r. dotacji; 
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 przenosi się środki pomiędzy paragrafami klasyfikacji budżetowej w dz. 921 – 

Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdz. 92109 o kwotę: 10.000,00 zł tj. 

zmniejsza się jednoroczne wydatki majątkowe na zadaniu pn. „Dokończenie kostki 

przed sala wiejską w Piotrowicach (Fundusz sołecki)” zadanie zostaje 

przeniesione do realizacji do wydatków bieżących realizowanych w par. 4270. 

 

VII. Załączniki nr 2, 2/1 i 2/2 - zmiany w załącznikach pn.: „Wydatki majątkowe w roku 

2020” związane są ze zmianami opisanymi w pkt. I. Ponadto w ramach podzadań ujętych 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej gminy Święciechowa na lata 2020 – 2030 dokonuje 

się następujących zmian: 

 w ramach zadania pn.: „Rozbudowa kanalizacji sanitarnej i wodociągowej – 

zapewnienie wszystkim gospodarstwom domowym możliwości dostępu do sieci 

kanalizacyjnej, ochrona środowiska” z podzadania: „Budowa sieci wodociągowej w 

Świeciechowie na dz. 992/7, 983, 1006/1 (inicjatywa lokalna) kwotę: 1.290,07 zł 

przenosi się na podzadanie pn.: „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej na dz. 784/7 

w Święciechowie (inicjatywa lokalna); 

 w ramach zadania pn.: „Realizacja Planu Gospodarki Niskoemisyjnej – budowa 

oświetlenia – poprawa efektywności i jakości oświetlenia” tworzy się nowe 

podzadanie pn.: „Budowa oświetlenia drogowego w dz. nr 74 w m. Długie Stare” 

kwota: 5.000,00 zł, środki pochodzą ze zmniejszenia wydatków na podzadaniu 

pn.: „Budowa oświetlenia drogowego w ul. Warzywnej w Święciechowie” 

zawartość zadania po zmianie: 3.000,00 zł. 

 

VIII. Załącznik nr 3 – zmiany w załączniku pn.: „Przychody i rozchody budżetu w 2020r.” - 

zwiększenie planu przychodów budżetu o kwotę: 251.744,00 zł wynika z włączenia 

wolnych środków. Szczegółowo opisano w pkt I. W związku z zakończeniem roku 

budżetowego 2019, Gmina sporządziła sprawozdania finansowe za grudzień 2019 r., z 

których wynika, że: 

- zrealizowane dochody wyniosły:    44.816.382,50 zł, 

- zrealizowane przychody wyniosły:    2.530.297,80 zł, 

razem:   47.346.680,30 zł 

- zrealizowane wydatki wyniosły:      40.883.611,90 zł, 

- zrealizowane rozchody wyniosły:      2.168.762,00 zł, 

razem:   43.052.373,90 zł 

 

w związku z powyższym w rozliczeniu roku 2019 znajdują się dodatkowe środki, z których 

kwotę: 251.744,00 zł angażuje się niniejszą uchwałą.  
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IX. Załączniki nr 4 i 4/1 - zmiany w załącznikach pn.: „Zestawienie wydatków z Funduszu 

sołeckiego w 2020 roku” dostosowuje się treść załączników do budżetu oraz treść 

załącznika odzwierciedla zmiany dokonane od ostatniej sesji Rady Gminy oraz zmiany 

opisane w pkt. I. 

 

Radny Dariusz Matuszewski zapytał czy auto jest już wybrane. 

Sekretarz wyjaśnił, iż jest to auto dostawcze, marka nie jest jeszcze wybrana. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

3)   w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

Klubie Senior +, 

   

Projekt uchwały omówiła Joanna Primel – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Święciechowie. 

  

W swej wypowiedzi wyjaśniła, iż celem uchwały jest ustalenie szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za tymczasowy pobyt w Klubie „Senior+” dla osób powyżej 60 roku 

życia z terenu Gminy Święciechowa.  

 Zgodnie z art. 97 ust. 1 ustawy o pomocy społecznej – opłatę za pobyt w ośrodkach 

wsparcia ustala podmiot kierujący w uzgodnieniu z osobą kierowaną, uwzględniając 

przyznany zakres usług.  

 Rada Gminy w drodze uchwały ustala zakres zadań własnych, szczegółowe zasady 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia. Klub „Senior+” jest jedną z form 

ośrodków wsparcia, o których mowa w art. 51 ust. 2 ustawy o pomocy społecznej. 

 Określenie odpłatności według przedstawionych zasad pozwala ustalić wysokość 

odpłatności z uwzględnieniem możliwości finansowych osób/rodzin zobowiązanych do jej 

wnoszenia. W związku z powyższym zasadnym jest podjęcie uchwały w przedstawionej 

wersji. 

Radna Lucyna Marciniak zapytała czy uczestnicy będą dowożeni do Święciechowy. 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, iż osoby te mogą korzystać ze szkolnego autobusu 

nieodpłatnie.  

Radny Mikołaj Kostaniak zapytał na ile osób jest to planowane. 

Joanna Primel poinformowała, iż wstępnie planowane jest na dwadzieścia osób ale nie 

wykluczone, że tych osób będzie więcej. 
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Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

4)  w sprawie wystąpienia do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji z 

wnioskiem w przedmiocie zniesienia urzędowej nazwy miejscowości 

Henrykowo (osada), 

 

Projekt uchwały omówiła Magdalena Jaraczewska-Wieczorek – pracownik Urzędu Gminy w 

Święciechowie. 

 

Poinformowała, że W dniu 15 listopada 2019 r., w związku z realizacją zadania polegającego 

na określaniu obszarów znajdujących się w zasięgu sieci zapewniających dostęp do 

Internetu, Prezes Urzędu Komunikacji Elektronicznej zwrócił się do Wójta Gminy 

Święciechowa z prośbą o zainicjowanie działań zmierzających do zniesienia nazwy 

miejscowości Henrykowo (osada). Podczas realizacji tego zadania Urząd Komunikacji 

Elektronicznej zwrócił uwagę na nieprawidłowości związane z występowaniem miejscowości, 

które są niezamieszkane, w tym niezabudowane lub ich nazwy są nieużywane. Taką 

miejscowością, którą de facto należałoby uznać za nieistniejącą a w dalszym ciągu 

znajdującą się w Wykazie urzędowych nazw miejscowości lub ich części, a w konsekwencji 

w Krajowym Rejestrze Urzędowym Podziału Terytorialnego Kraju (TERYT), na terenie Gminy 

Święciechowa jest Henrykowo (osada). 

Zgodnie z art. 8 ustawy z dnia 29 sierpnia 2003 r. o urzędowych nazwach miejscowości i 

obiektów fizjograficznych, urzędowa nazwa miejscowości jest ustalana, zmieniania lub 

znoszona na wniosek rady gminy, na której obszarze jest położona miejscowość. Rada 

gminy przedstawia wniosek ministrowi właściwemu do spraw administracji publicznej za 

pośrednictwem wojewody. Do wniosku kierowanego do ministra dołącza się również opinię 

starosty powiatu, na którego terenie jest położona miejscowość, jako właściwego w 

sprawach geodezji i gospodarki gruntami.  

W przypadku wniosku dotyczącego nazwy miejscowości zamieszkałej, Rada Gminy jest 

obowiązana uprzednio przeprowadzić w tej sprawie konsultacje w trybie, o którym mowa w 

art. 5a ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019 r., poz. 

506 ze zmianami). W przedmiotowej sprawie, w dniach od 18 lutego 2020 r. do 24 lutego 

2020 r., przeprowadzono konsultacje społeczne z mieszkańcami miejscowości Henrykowo 

(osada). Osoby biorące udział w konsultacjach zgodnie stwierdziły, że likwidacja nazwy 

miejscowości Henrykowo (osada) jest konieczna i są „za” zniesieniem tej nazwy. 

Ponadto w niniejszej sprawie Starosta Leszczyński, jako organ właściwy w sprawach 

geodezji i gospodarki gruntami, pozytywnie zaopiniował zamiar zniesienia nazwy 

miejscowości Henrykowo (osada). 
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Wobec powyższego podjęcie uchwały uznaje się za zasadne. 

Radny Jerzy Machowiak zapytał kto jest właścicielem tej nieruchomości. 

W odpowiedzi wyjaśniono, iż właścicielem jest osoba prywatna. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

5)   w sprawie użyczenia na okres powyżej 3 lat w trybie bezprzetargowym działki 

położonej w Lasocicach, 

 

Projekt uchwały omówił Patryk Tomczak – Sekretarz Urzędu Gminy. 

W swej wypowiedzi wyjaśnił, iż z wnioskiem o użyczenie działki nr 655 o pow. 0,8600 ha 

położonej w Lasocicach zwróciło się Stowarzyszenie „Lasocice z Pasją” oraz 

Stowarzyszenie „ZMW”. 

Ww. działkę Stowarzyszenia zamierzają przeznaczyć na tereny infrastruktury społecznej, 

gdzie planują stworzyć plac zabaw, siłownię napowietrzną oraz teren użyteczności 

społecznej wykorzystywany do organizacji imprez plenerowych dla obydwu wsi. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

 

6)   w sprawie użyczenia na okres powyżej 3 lat w trybie bezprzetargowym części 

działki położonej w Trzebinach, 

 

Projekt uchwały omówił Patryk Tomczak – Sekretarz Urzędu Gminy. 

 

W swej wypowiedzi poinformował zebranych, iż z wnioskiem o użyczenie części działki nr 

28/3 o pow. 3,6700 ha położonej w Trzebinach zwróciło się Stowarzyszenie NASZE 

TRZEBINY. 

Na ww. działce Stowarzyszenie NASZE TRZEBINY zamierza realizować projekt edukacyjny 

pn. „DĘBOWY ZAKĄTEK- OGRÓD EDUKACYJNY”. 

W ramach tego projektu stowarzyszenie docelowo chce przeznaczyć wnioskowany teren dla 

dzieci przedszkolnych i wczesnoszkolnych w ramach edukacji. 

 

Radna Longina Raburska poprosiła sołtys wsi Trzebiny o wyjaśnienie jakie działania są tam 

planowane. 

Dorota Wróbel wyjaśniła, iż działania będą skierowane do dzieci i młodzieży z terenu 

Trzebin. Zaplanowano utworzenie ogrodu edukacyjnego o tematyce: gotowania, muzyki, 

plastyki, fizyki i techniki. Dzieci będą mogły uczyć się poprzez doświadczenia i zabawę. 
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Radni nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały. 

 

7)  w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

ich bezdomności na terenie Gminy Święciechowa na rok 2020, 

 

Projekt uchwały omówiła Iwona Harbuz-Kudak – pracownik Urzędu Gminy w Święciechowie. 

 

Wyjaśniła obecnym, iż zgodnie z art. 11a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o ochronie 

zwierząt Rada Gminy, w drodze uchwały określa corocznie do dnia 31 marca Program opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania ich bezdomności. Reguluje on zasady 

opieki nad bezdomnymi zwierzętami  

i ograniczania problemu ich bezdomności poprzez zapobieganie nadmiernemu 

niekontrolowanemu wzrostowi populacji bezdomnych zwierząt oraz poszukiwanie dla nich 

nowych właścicieli. 

W ramach Programu gmina realizuje następujące zadania: 

1) Zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku, 

2) Opieka nad wolno żyjącymi kotami, 

3) Odławianie bezdomnych zwierząt, 

4) Sterylizacja lub kastracja zwierząt przyjętych do schroniska, 

5) Poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt, 

6) Usypianie ślepych miotów. 

Środki na realizację zadań wynikających z Programu są uwzględniane corocznie  

w budżecie gminy. Koszty realizacji programu ponosi gmina ze środków własnych. Program 

został przesłany do zaopiniowania właściwemu powiatowemu lekarzowi weterynarii oraz 

zarządcom obwodów łowieckich. Wskazane podmioty w terminie 21 dni od dnia otrzymania 

projektu nie zajęły stanowiska. 

Całodobową opiekę weterynaryjną w przypadkach zdarzeń drogowych z udziałem zwierząt 

zapewnia Klinika Zwierząt przy ul. Kanałowej 12 w Lesznie. 

Bezdomne zwierzęta gospodarskie znajdą opiekę w gospodarstwie rolnym  

w Święciechowie, przy ul. Lipowej 23, z którym Gmina podpisała porozumienie. 

Radny Jerzy Kołodziej zapytał czy nie można wpłynąć na właścicieli zwierząt domowych aby 

sterylizowali swoich pupili. 

Iwona Harbuz-Kudak wyjaśniła, iż nie można zmusić właścicieli zwierząt do ich sterylizacji. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
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8)   w sprawie przejęcia od Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad  w 

Warszawie zadania publicznego w zakresie zarządzania  przystankami 

komunikacyjnymi  zlokalizowanymi na terenie gminy Święciechowa w ciągu 

dróg krajowych, 

 

Projekt uchwały omówiła Aurelia Prałat – pracownik Urzędu Gminy w Święciechowie. 

Przejęcie zarządzania przystankami komunikacyjnymi wynika w szczególności z 

konieczności utrzymania właściwego standardu urządzeń do obsługi transportu zbiorowego 

bez względu na kategorię drogi.  

Przejęcie takie dokonywane jest na podstawie porozumienia, którego celem będzie 

uregulowanie sposobu zarządzania przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w 

ciągach dróg krajowych w granicach administracyjnych Gminy dla potrzeb realizacji przez 

Gminę zadań w zakresie publicznego transportu zbiorowego.  

Zgodnie art. 18 ust. 2 pkt 11 w związku z art. 8 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym 

(Dz. U. z 2019 r. poz. 506 – ze zmianami) przejęcie zadania publicznego w zakresie 

zawarcia porozumienia w przedmiotowej sprawie może nastąpić po wyrażeniu zgody w 

drodze uchwały podjętej przez Radę Gminy. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

9) w sprawie przejęcia od Powiatu Leszczyńskiego zadania publicznego w 

zakresie zarządzania przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi na 

terenie gminy Święciechowa w ciągu dróg powiatowych, 

 

Projekt uchwały omówiła Aurelia Prałat – pracownik Urzędu Gminy w Święciechowie. 

Przejęcie zarządzania przystankami komunikacyjnymi wynika w szczególności z 

konieczności utrzymania właściwego standardu urządzeń do obsługi transportu zbiorowego 

bez względu na kategorię drogi.  

Przejęcie takie dokonywane jest na podstawie porozumienia, którego celem będzie 

uregulowanie sposobu zarządzania przystankami komunikacyjnymi zlokalizowanymi w 

ciągach dróg powiatowych w granicach administracyjnych Gminy dla potrzeb realizacji przez 

Gminę zadań w zakresie publicznego transportu zbiorowego.  

Zgodnie art. 18 ust. 2 pkt 11 w związku z art. 8 ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym 

(Dz. U. z 2019 r. poz. 506 – ze zmianami) przejęcie zadania publicznego w zakresie 

zawarcia porozumienia w przedmiotowej sprawie może nastąpić po wyrażeniu zgody w 

drodze uchwały podjętej przez Radę Gminy. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
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10) w sprawie wskazania wstępnych miejsc lokalizacji przystanków 

komunikacyjnych zlokalizowanych przy drodze powiatowej nr 4760P w 

miejscowości Święciechowa, 

 

 

Projekt uchwały omówiła Aurelia Prałat – pracownik Urzędu Gminy w Święciechowie. 

Zgodnie z art. 20f pkt 1 ustawy z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych                   

(Dz. U. z 2018 r. poz. 2068 ze zm.) zarządca drogi, jest obowiązany uwzględniać uchwały 

rady gminy, w których dla zaspokojenia potrzeb mieszkańców wskazane zostaną wstępne 

miejsca lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych. O ostatecznej lokalizacji takiego 

przystanku decyduje zarządca drogi, uwzględniając charakter drogi oraz warunki 

bezpieczeństwa ruchu drogowego. Wskazane w uchwale lokalizacje wynikają z wniosków 

mieszkańców miejscowości Święciechowa, którzy do istniejących przystanków mają ok. 

900m. Wskazanie nowych przystanków ma na celu zmniejszenie długości trasy oraz czasu 

dotarcia do przystanku. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

 

11) w sprawie udzielenia w 2020 roku dotacji z budżetu gminy na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Marcina Biskupa w 

Długiem Starem, 

 

Projekt uchwały omówił Przemysław Kołodziej – pracownik Urzędu Gminy w Święciechowie. 

 

W swej wypowiedzi wyjaśnił, że z treści  art. 81 ust. 1  ustawy z dnia 23 lipca 2003 r. o 

ochronie zabytków i opiece nad zabytkami (Dz. U. z 2018 r. poz. 2067 ze zm.), wynika, iż 

dotację na prace przy zabytku  udziela rada gminy w trybie określonym odrębnymi 

przepisami.  Tryb udzielania dotacji w zakresie prac przy zabytkach określa Uchwała Nr 

XXXI/227/06 Rady Gminy Święciechowa z dnia 23 października 2006 r. w sprawie zasad 

udzielenia dotacji z budżetu gminy na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków (Dziennik Urzędowy Województwa 

Wielkopolskiego Nr 201 poz. 4774). Tym samym udzielenie dotacji Parafii  

Rzymskokatolickiej pw. Św. Marcina Biskupa w Długiem Starem na dofinansowanie prac 

polegających na remoncie elementów konstrukcyjno – budowlanych budynku kościoła w 

zakresie fundamentów, ścian, stropu, więźby i dachu Kościoła wymaga podjęcia niniejszej 

uchwały. 
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Przedmiotowa uchwała wynika z potrzeby zapewnienia przez gminę właściwej i skutecznej 

ochrony konserwatorskiej zabytków oraz stanowi podstawę do dysponowania środkami 

publicznymi. Kwota 5000,00 zł stanowi ≈ 0,52 % środków zaangażowanych w całościowy 

remont na lata 2019 – 2020. 

Zgodnie z art. 78 ust. 1  ustawy o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami Dotacja 

może być udzielona w wysokości do 50% nakładów koniecznych na wykonanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do 

rejestru. 

Jeżeli zabytek, o którym mowa w ust. 1, posiada wyjątkową wartość historyczną, 

artystyczną lub naukową albo wymaga przeprowadzenia złożonych pod względem 

technologicznym prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych, dotacja 

może być udzielona w wysokości do 100% nakładów koniecznych na wykonanie tych prac 

lub robót. (ust. 2 art.78 ww. ustawy).  

Radny Mikołaj Kostaniak zapytał czy wpłynęły jeszcze jakieś inne wnioski. 

Przemysław Kołodziej poinformował, iż wpłynął tylko jeden wniosek. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

 

12) w sprawie nadania nazwy drogom wewnętrznym w obrębie Lasocice. 

 

Projekt uchwały omówił Przemysław Kołodziej – pracownik Urzędu Gminy w Święciechowie. 

Wyjaśnił, iż w związku z rozwojem budownictwa mieszkaniowego w północnej części 

obr. Lasocice oraz potrzebą nadania nazwy drogom wewnętrznym, wprowadza się nazwę 

dróg. 

Działka nr ewid. 716/10  stanowi własność Gminy Święciechowa.  

Działka nr ewid. 125/1 stanowi własność prywatną. Zgodnie z art. 8 ust 1a ustawy z dnia 21 

marca 1985 r. O drogach publicznych (Dz. U. z 2018 poz. 2068 ze zm.), w dniu 11.02.2020 r. 

do tut. organu wpłynęła pisemna zgoda właściciela ww. działki, na przeprowadzenie 

procedury związanej z nadaniem nazwy ulicy drodze wewnętrznej.  

Przebieg dróg wewnętrznych, którym nadaje się nazwy, oznaczony jest w załączniku 

graficznym do niniejszej uchwały. 

 

Radny Marcin Tajchert wniósł o wyjaśnienie czy fakt, iż właściciele działek tam położonych 

podawali adres ul. Ogrodowa u notariusza będą musieli coś załatwiać w związku z tym. 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, iż nie powinno to mieć żadnych skutków prawnych. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
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Ad.4. Wolne głosy i wnioski. 

 

Radna Edyta Borowczak zapytała o projekt oświetlenia ul. Brzechwy i Tuwima, czy jest już 

zrobiony.  

Radna Lucyna Marciniak zapytała o dofinansowania dla Klubów Sportowych. W związku z 

tym, iż w chwili obecnej środków z Urzędu Gminy nie wystarcza, ponieważ coraz więcej 

stowarzyszeń  

Dominika Dudzisz chodnik i barierki do przystanków autobusowych na DK12 oraz jaka jest 

odległość między granicą a rosnącym drzewem.  

Marcin Tajchert oczyścić studnie kanalizacji deszczowej, wniósł o wyjaśnienie sytuacji z 

ponownym podłączeniem wody do posesji w Święciechowie. 

Dariusz Matuszewski Naprawa pobocza wzdłuż ul. Wiejskiej – wybrać i ponownie wylać 

asfalt – zrobić kapitalny remont tego pobocza. Całą ul. Wiejską nie odcinki.  

Krzysztof Kołacki – zwrócił uwagę, aby granulat na ul. Ikara był większy niż na ul. Balonowej. 

Następnie głos zabrał Jan Pawelski. W swej wypowiedzi podziękował sołtys Trzebin za jej 

działalność, zapytał czy komisje mają posiedzenia oddzielnie czy tylko na „sesjach bis”, czy 

są plany komisji stałych, kto opracowywał zmiany do statutu czy była komisja statutowa oraz 

czy jest opracowany i wdrożony w życie tekst jednolity statutu gminy. 

Dariusz Matuszewski zapytał czy tłuczeń w okolicy przedszkola jest gminny? 

 

 

Ad.5. Odpowiedzi na wolne głosy i wnioski. 

Skarbnik wyjaśnił, iż projekt oświetlenia jest wykonany, jeśli chodzi o budowę to musimy 

poczekać na oszczędności.  

Wójt poinformował, iż środki na Kluby sportowe są traktowane tak samo jak wszystkie inne 

organizacje pozarządowe. Pieniądze są dzielone zgodnie z programem współpracy z 

organizacjami pozarządowymi. Jest powołana komisja do oceniania tych ofert. W sprawie 

zabezpieczenia dojścia do przystanków autobusowych zostanie skierowane pismo do 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Nie ma przepisu mówiącego o odległości 

posadzonego drzewa przed trzydziestoma laty od granicy. Rozwiązaniem problemu jest 

zwrócenie się z wnioskiem do właściciela o przycięcie gałęzi przechodzących na naszą 

posesję. Zgłosimy czyszczenie studzienek kanalizacji deszczowej w okolicy ul. Lasocickiej 

do Zarządu Dróg Powiatowych. 

Woda budowana w latach 60 czy 70 budowana była po zapłociach, niejednokrotnie przez 

działkę sąsiadów. Efektem tego jest płacenie służebności itp. W zaistniałej sytuacji może się 

zdarzyć, że Zakład Usług Wodnych będzie nalegał o ponowne podłączenie wody. 
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W swej wypowiedzi Wójt Gminy poinformował, iż tłuczeń przy przedszkolu należy do Gminy. 

Zwrócimy się do Zarządu Dróg Powiatowych o remont pobocza wzdłuż ul. Wiejskiej w 

Przybyszewie. Nie wszystkie warunki drogowe pozwalają na to aby odwodnić drogę.  

Jerzy Machowiak wyjaśnił, iż w statucie jest dopuszalne obradowanie komisji wspólne. 

Wyjaśnił, iż jest możliwość powołania komisji doraźnej, statutowej ale jest to tylko możliwość 

a nie konieczność. W tym przypadku nie była taka komisja powoływana. Jeśli chodzi o tekst 

jednolity to rzeczywiście jesteśmy w zwłoce ale jest to spowodowane tym, że cały czas 

pracujemy nad kolejnymi zmianami. 

Longina Raburska wyjaśniła, że członkowie komisji spotykają się na indywidualnych 

posiedzeniach, m.in. jeżdżą do szkół.  

 

Ad.6. Zakończenie.  

Posiedzenie zakończono o godz. 15.30 

 

 

 

Protokołowała       Przewodniczący Rady Gminy 

Magdalena Jaraczewska-Wieczorek     Jerzy Machowiak 

 


